
Ongewis Onderbanken/ Beekdaelen... 
 
Albert Einstein beweerde reeds in de vorige eeuw: "Als de bij sterft, heeft de 
mens nog vier jaar te leven. Geen bijen meer, geen bevruchting meer, geen 
gras meer, geen dieren meer, geen mens meer”.  
Je kunt daar natuurlijk je schouder over ophalen met de opmerking van : 
Wat heeft Onderbanken daar mee te maken?   
Maar momenteel vindt er in Nederland een wetenschappelijke discussie 
plaats over het toepassen van neo nicotines als 
gewasbeschermingsmiddelen. Aanvankelijk leek het toepassen ervan voor de 
mens onschadelijk, maar aangezien het middel het centraal zenuwsysteem 
van insecten schijnt aan te tasten , dus ook dat van de bij, is het indirecte 
effect - als wij Einstein mogen geloven - levensbedreigend! 
 
In elk geval hebben landen zoals Duitsland, Frankrijk, Italië en Slovenië 
bestrijdingsmiddelen op basis van deze neo nicotinen reeds verboden. 
Het geeft aan hoe complex onze productiemethoden geworden zijn. (Denk 
ook maar eens aan de productie en verwerking van het inmiddels zo 
verfoeide asbest.) 
Nou ga ik er nog niet van uit dat deze middelen ook in het Onderbankse 
worden toegepast. Het geeft echter wél aan, waaraan  onze tuinders en 
landbouwers onderhevig zijn. Enerzijds de steeds toenemende druk om in de 
productiewedloop mee vooraan te blijven, om de steeds duurder wordende 
“beschermings”middelen, meststoffen en productiemiddelen te kunnen 
bekostigen en anderzijds de onzekerheid of die geweldige 
“milieuvriendelijkheid” van de nu toegepaste middelen achter een paar jaar 
ook nog zo wordt ervaren. Een ding is welhaast zeker; De Nederlandse 
agrariërs zullen op den duur hun strijd om het bestaan verliezen, tenminste 
als zij zich op deze manier laten gebruiken door de nationale en 
internationale voedselindustrie. Omdat deze machtige, niets en niemand 
ontziende oligarchen alleen maar kijken naar winstmaximalisatie, derhalve op 
den duur lak hebben aan de inzet van de Nederlandse agrariër, zal de 
Nederlandse boer moegestreden ten onder gaan aan veel grotere 
landbouwgebieden in de rest van de wereld. 
 
Er is echter nog hoop! Dat is kleinschaligheid, kiezen voor kwaliteit en niet 
voor kwantiteit, van mijn part “cradle to cradle” toepassen. In Nederland met 
zijn 16 miljoen inwoners is onvoldoende landbouwareaal aanwezig om de 
eigen bevolking te kunnen voeden, dus de binnenlandse markt biedt meer 
dan genoeg mogelijkheden de producten van de Nederlandse boer te 
consumeren. Als er maar kwaliteit en diversiteit geboden wordt en niet 
zinloos geproduceerd wordt voor de export, waarvan alleen de 
voedselindustrie het meeste profiteert! 
 
Afgelopen week at ik ergens frites die naar mijn mening de lekkerste van 
heel Nederland zijn. De leverancier van de patatten was een agrariër van 
Onderbanken. Ik was er trots op! 
Om snel duidelijkheid te krijgen over de toepassing van neo nicotines, om de 
ongewisheid ook in Onderbanken daarover op te heffen, kunt u de petitie 
ondertekenen op Internet te zien onder: http://stopbijensterfte.petities.nl 
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